
 
                                                       Protokół Nr XXII/04 
                                  z posiedzenia XXII Sesji Rady Miejskiej Białogardu 
                                   odbytego w dniu 29 września 2004 roku.  
 
Miejsce obrad: sala konferencyjna - nr 106, Urząd Miasta. 
 
Ad 1 Otwarcie Sesji, w tym: 
                            Sesję o godzinie 9.00  otworzył przewodniczący Rady Miejskiej –  
Andrzej Świrko, wypowiadając formułę: Otwieram XXII Sesję Rady Miejskiej 
Białogardu ". 
Przywitał Radnych, Burmistrza, Starostę Powiatu Białogardzkiego, prezesów 
spółek, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, mieszkańców oraz 
wszystkich przybyłych. 
- wręczenie nagród dzieciom za udział w ogólnopolskiej edycji kampanii 

„ Zachowaj trzeźwy umysł ‘’, 
Komunikat przedstawił: Henryk Kraczkowski. 
Organizatorem Ogólnopolskiej Kampanii Profilaktycznej  było Stowarzyszenie  
Producentów i Dziennikarzy Radiowych oraz Fundacja „Trzeźwy Umysł” przy 
współpracy z Polskim Związkiem Piłki Nożnej.  
Celem kampanii było promowanie profilaktyki przeciwalkoholowej, promowanie 
zdrowego stylu życia wśród najmłodszych, upowszechnianie wzorców i postaw 
prozdrowotnych, inicjowanie wyobraźni dzieci i młodzieży.  
Kampania była skierowana do uczniów  szkół podstawowych i gimnazjum na 
terenie całego kraju. 
W Białogardzie kampania była przeprowadzona na przełomie marca i czerwca 
2004 roku. W ramach tej akcji na terenie szkół przeprowadzono liczne konkursy 
i konkurencje sportowe.  
Laureaci konkursu: 
1.Łukasz Bober, 
2.Olga Gogacz, 
3.Artur Kowalewski, 
4.Paulina Rak, 
5.Aleksandra Rosińska, 
6.Grzegorz Witkowski. 
Nagrody i dyplomy wręczyli: Biurmistrz Miasta, Stefan Strzałkowski i 
Pełnomocnik Burmistrza do spraw realizacji miejskiego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych, Henryk Kraczkowski.  
      
- stwierdzenie „ quorum ‘’  
   
Według listy obecności było obecnych 18 radnych, wobec czego Rada była władna 
do podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć . 
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- przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Miejskiej, 
 
Rada przegłosowała przyjęcie protokołu:  
za – 15, przeciw – 0, wstrzymał się – 1. 
 
Za zgodą Rady Przewodniczący Rady Miejskiej wyznaczył na sekretarza 
obrad Danutę Holczewską  - Szydłowską , kierownika biura. 
 
- przedstawienie porządku obrad,  

 
Przegłosowano wniosek w sprawie zmiany w ustalonym porządku obrad. 
Wniosek dotyczył wprowadzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmian w 
statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
Wniosek przegłosowano: 
za- 12, przeciw – 2 , wstrzymało się – 3. 
Rada wyraziła zgodę na wprowadzenie zmiany w porządku obrad. 
Przegłosowano porządek obrad wraz z przyjętą zmianą: 
za- 14, przeciw –2, wstrzymało się –0.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1.Otwarcie Sesji, w tym: 
- wręczenie nagród dzieciom za udział w ogólnopolskiej edycji kampanii 

„ Zachowaj trzeźwy umysł ‘’, 
- stwierdzenie „ quorum „, 
- przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Miejskiej,  
- przedstawienie porządku obrad. 
2. Informacja Burmistrza Miasta z działalności  miedzy sesjami oraz z 
wykonania uchwał. 
3. Informacja o rozpoczętym roku szkolnym 2004/2005.  
4.Interpelacje i zapytania radnych. 
5.Gospodarka odpadami z terenu miasta Białogard. Dzień dzisiejszy 
i przyszłość.  
6.Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej i zagrożeniach pożarowych 
na terenie miasta. 
7.Sprawozdanie z realizacji Miejskiego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych za I półrocze 2004 roku. 
8.Rozpatrzenie projektów i podjecie uchwał: 
a) w sprawie zmian w statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 
b) w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard  
za I półrocze 2004 roku, 
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c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Narodowym 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
finansowanie inwestycji obejmującej budowę kanalizacji sanitarnej w 
rejonie ulic Kisielice Duże i Kisielice Małe,  

d) zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2004, 
e) w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, 

których zarządcą jest Miasto Białogard, 
f)  w sprawie przystąpienia do realizacji przedsięwzięcia  

termomodernizacyjnego  „ Termomodernizacja budynku położonego 
przy ulicy Dąbrowszczaków nr 16 w Białogardzie’’ , 

g) w sprawie współpracy z gmina Olen w Królestwie Belgii ,  
h) w sprawie współpracy z gminą  Albano Laziale w Republice Włoskiej, 
i) w sprawie współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi  

na rok 2004, 
j) w sprawie nadania nazw ulicom w Białogardzie, 
k) w sprawie przejęcia na własność Miasta pojazdów usuniętych z dróg  

w Białogardzie.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10.Wolne wnioski i informacje. 
11.Trybuna Obywatelska Mieszkańców. 
12.Odpowiedzi na sprawy poruszone w Trybunie Obywatelskiej 
Mieszkańców. 
13.Sprawy organizacyjne Rady. 
14.Zamknięcie Sesji.  
 
Ad 2 Informacja Burmistrza Miasta z działalności miedzy sesjami oraz z 
wykonania uchwal Rady Miejskiej. 
 
Informację przedstawił Burmistrz Miasta, Stefan Strzałkowski.   
Dyskusja: 
B.Stanczewski powiedział, że ostatnio prasa dużo pisała o podłożu konfliktu na 
linii mieszkańcy ulicy Kisielice - Miasto. Prosi o wyjaśnienie  szczegółów sprawy. 
Zastępca Burmistrza odpowiedział, że na Kisielicach teren jest dosyć trudny. 
Podejmując realizacje zadania starano się poprawić życie mieszkańców. 
Podczas realizacji występują liczne niespodzianki, jest tam stara infrastruktura. 
Spotkano się z mieszkańcami, przekazano szczegółową wiedzę o prowadzonej 
inwestycji. Miasta wykona przykanaliki, przyłącza. Faktem jest, że w niektórych 
miejscach ceny są dość wysokie. 
B.Lipiński zabrał glos w imieniu mieszkańców budynku mieszkalnego położonego 
przy ulicy Dworcowa – Klonowa. 
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Wcześniej był konflikt dotyczący rozliczeń opłat za ogrzewanie. Czy po przejęciu 
przez Miasto będą uznane dotychczasowe ulgi przysługujące kolejarzom i ich 
rodzinom. 
Radca Prawny UM odpowiedział, że tak będą sprzedawane na takich zasadach na 
jakich sprzedawała kolej. 
J. Borkowski  powiedział ,że jest członkiem Komisji Infrastruktury i Ochrony 
Środowiska i dlaczego w związku z tym ma cierpieć za niedopatrzenia Starostwa. 
Chodzi o brak należytego utrzymania ulic i chodników powiatowych. 
Starosta odpowiedział, że jest to zawiły problem. Stanowi przedmiot dyskusji od 
wielu lat. Liczono, że ustawodawca załatwi problem. Jest to majątek wątpliwy 
stanowiący znaczne koszty dla Powiatu. 
Powiat rocznie może na ten cel wydatkować tylko 700-800 tysięcy złotych. 
K.Sosnowski stwierdził, że jeśli zgłasza się , że jest dziura w  studzience na drodze 
powiatowej przy kiosku „Ruch” to reakcja powinna być natychmiastowa a jej nie 
ma. 
 
Ad 3 Informacja o rozpoczętym roku szkolnym 2004/2005.  
 
Informację przedstawił, Piotr Marchocki z Wydziału Edukacji, Kultury, Promocji  
i Sportu. 
Dyskusja: 
W. Potrzebowski zapytał o zajęcia pozalekcyjne oraz o merytoryczne 
przygotowanie nauczycieli do nauki języków obcych. 
P.Marchocki odpowiedział, że ilość i zakres ustala dyrektor danej szkoły. 
Na ogół kadra jest odpowiednio przygotowana i wystarczająca. 
J.Turnik powiedział, że już dawno wnioskował o skoordynowanie nauki języków 
obcych w szkołach podstawowych i gimnazjach. 
W.Czurko   powiedział ,że w Rzeczpospolitej była podana publikacja dotycząca 
testów kompetencji szkól gimnazjalnych. W tym rankingu w kraju najgorzej 
wypadło nasze miasto, powiat i województwo.  
Zapytał jakie są przyczyny tak słabych wyników nauczania. 
P.Marchocki powiedział, że to należy do kompetencji nadzoru pedagogicznego, 
zajął się tym problem Kurator Oświaty. 
Przyczyny są bardzo złożone, każda szkoła opracowuje program naprawczy, musi 
postawić diagnozę. 
W.Potrzebowski – powiedział, że w Gazecie Wyborczej było zawarte 
stwierdzenie, że wyniki szkół zależą od nakładów finansowych. 
Burmistrz powiedział, jest to temat ważki. Zajęto się nim niezwłocznie. 
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W dniu 18 października 2004 roku  o godzinie 8.30 w Szkole Podstawowej Nr 5  
odbędzie się debata na temat stanu i poziomu nauczania oświaty w szkołach 
podstawowych i gimnazjalnych. 
                                                      
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach do godziny 10.25. 
  
Ad 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
   
T.Szwed powiedział, że rodzicie dzieci z klas pierwszych proszą o ułożenie progu 
zwalniającego na ulicy Moniuszki przed skrzyżowaniem z ulicą Sienkiewicza. 
Zwrócił uwagę , że bardzo zaniedbany jest plac w rejonie ulic: Rycerskiej i Lindego. 
Zapytał co dalej z boiskiem dla Gimnazjum Nr 2. 
B.Żurawski powiedział ,że dotarły do niego niepokojące wiadomości o budowie 
zakładu biopaliw w miejscowości Karlinko.  
Są informacje, że raport Wojewoda ocenił pozytywnie. Miasto i Gmina Karlino 
wydało decyzje o zabudowie. 
W tej sprawie Rada Powiatu w dniu 27 maja 2004 roku zajęła stanowisko w formie 
uchwały. Rada wyraziła zaniepokojenie planowaną budową na terenie Powiatu 
zakładu produkcji biopaliw ze źródeł niekonwencjonalnych i odnawialnych z 
wykorzystaniem odpadów komunalnych Uzasadnienie: rolniczy charakter powiatu, 
rozwój przetwórstwa rolnego i turystyki.. Rada wystąpiła do Burmistrza Miasta i 
Gminy Karlino o odstąpienie od lokalizacji zamierzonego przedsięwzięcia 
inwestycyjnego na terenie Powiatu Białogardzkiego..  
Zgłasza pod rozwagę podjęcie podobnej uchwały przez Radę Miejską. 
K.Sosnowski powiedział , że pośrodku chodnika przy ulicy Drzymały rosną dwa 
dzikie drzewa owocowe , ponadto wzdłuż chodnika rozrosły się krzewy, co 
utrudnia przejście. 
Całkowicie zarośnięta jest rzeka Liśnica. Trzeba utwardzić ulice Cichą, Malinową.  
B.Lipiński w imieniu mieszkańców i kolejarzy zapytał co z ochroną środowiska. 
Chodzi o ulice: Chocimską i Królowej Jadwigi. Przedstawiciele firmy Danpol 
zrobili wylewisko, powstaje istne bagno. Interweniował w tej sprawie i nie ma 
reakcji ze strony właściciela. 
Kolejna sprawa dotyczy spalania trocin w zakładzie przy ulicy Królowej Jadwigi. 
Prosi także o zainstalowanie progu zwalniającego na ulicy Krótkiej przy MOPS. 
S.Domański poruszył temat jakości powietrza nad miastem, „smród’’ od strony 
Nasutowa utrudnia codzienne życie mieszkańcom. Ma pytanie czy spełniają oni 
dopuszczalne normy. 
A.Adamczewski poprosił o komentarz do informacji prasowych z dnia 
21 września 2004 roku  pt. „ Radzieckie pieniądze”, artykułu dotyczącego sprawy 
mobbingowanej pracownicy w Zakładzie Energetyki Cieplnej  oraz  z dnia 26-27  
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września 2004 roku  przedstawionego w prasie rankingu miast  w sprawie cen za 
wodę, ścieki i ogrzewanie pt. „Drogi Białogard – współczujemy Białogardzianom”. 
Ponadto powiedział, że należy powrócić do wydawania  dodatku lokalnego w 
„Głosie Koszalińskim”, informacje o mieście byłyby bardziej dostępne dla 
mieszkańców, gdyż nie każdego stać na kupno czterech gazet ( dwóch 
regionalnych, dwóch lokalnych), aby uzyskać potrzebne informacje. 
J.Turnik zapytał, co dzieje się z wnioskami Komisji do spraw organizacji ruchu. 
drogowego w mieście. 
Popiera głos radnego Sosnowskiego , kanał Ulgi wygląda także fatalnie, wymaga 
uporządkowania.  
Zapytał także jak wygląda sprawa gazyfikacji miasta w rejonie „białej plamy” od 
ulicy Piłsudskiego do ulicy Grunwaldzkiej. 
Sprawa fetoru od strony Nasutowa powinna być również załatwiona. 
B.Stanczewski  poinformował o odbytym spotkaniu Komisji rewizyjnej w MOPS.  
Występuje tam problem wydawania posiłków w dni wolne od pracy. 
Zapytał jaki byłby to koszt dla Miasta. 
 
Ad 5 Gospodarka odpadami z terenu miasta Białogard. Dzień dzisiejszy i 
przyszłość.  
Sprawozdanie z działalności Zakładu Składowania i Unieszkodliwiania Odpadów 
Spółka z o.o. w Krzywopłotach przedstawił Prezes Zarządu – Władysław 
Łobaczewski. 
Materiał w załączeniu. 
Dyskusja:   
P.Szykowny zapytał jaki jest przedział czasowy przy obecnym sposobie 
składowania na wykorzystanie jednej kwatery. 
Prezes odpowiedział, że przy obecnym składowaniu jedna kwatera wystarczy na 3 
lata a przy sortowaniu na 4 lata. 
Zakład ma do dyspozycji 6 ha, koszty stałe nie wzrosną, przy odpowiednich 
inwestycjach zagwarantowany jest spokój przez 20 lat. 
J.Turnik powiedział, że wiadomo, że sortowanie śmieci jest opłacalne. 
Trzeba skupić się na sortowaniu śmieci, w przyszłorocznym budżecie więcej 
środków zapisać na sortowanie śmieci.  
T.Szwed  powiedział, że Rada Gminy Karlino w  miesiącu marcu 2004 roku 
podjęła uchwałę, ze śmieci maja być składowane w Krzywopłotach a są informacje 
iż część śmieci trafia na wysypisko śmieci w Sianowie.  
Jakie straty z tego tytułu ponosi zakład czy wystąpi o wyrównanie strat  
Ponadto zapytał czy taka spalarnia ma racje bytu na naszym terenie czy takie 
spalarnie działają w kraju, na świecie.. Dodał, ze wysypiska muszą mieć sortownie. 
Prezes odpowiedział, że jest to prawda. Została wystawiona faktura, wspólnik 
zostanie wezwany do usunięcia szkody. 
Burmistrz odpowiedział, że jest za sortownią. Chcemy zachować ten zakład.  
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Prezes  wyjaśnił, że 75% wartości inwestycji można pozyskać z Unii, 10% dokłada 
budżet państwa, 15% z kredytu bankowego. 
S.Domański przedstawil informacje  z Europy Zachodniej na temat spalarni.  
Nie ma danych na temat myśli projektodawcy. Aby funkcjonować te spalarnie 
musiałyby przyjmować 500 tysięcy ton, komu ta spalarnia ma służyć. 
Z tego wynika, że jest tu jakaś ukryta idea tego przedsięwzięcia. 
Skierował do Burmistrza prośbę, aby ten ktoś przedstawił Radzie Miejskiej 
Białogardu ten pomysł. Powiedział, by nie dać się zwieść , ten pomysł nie służy na 
pewno mieszkańcom Białogardu. Ktoś próbuje zrobić coś za naszymi plecami. 
Apeluje o ujawnienie się .  
P.Szykowny zapytał czy w obecnym zakładzie i zachowaniu się wspólników jest to 
możliwe. 
Prezes odpowiedział, że jest to możliwe w dwóch przypadkach: 
1.gdy wspólnik się wycofa, 
2.gdy nastąpi sądowe wyłączenie wspólnika.  
B.Stanczewski powiedział, że jest zdruzgotany takim stanem rzeczy. Nie jest 
członkiem komisji budownictwa ani Komisji finansowej. Uważa, że do tego tematu 
podchodzimy zbyt późno. Stawienie nas dzisiaj przed faktem dokonanym to 
niekompetencje urzędników w dużej części podległych panu Burmistrzowi.  
Ma pytanie w jaki sposób, można dzisiaj zablokować te działania. Jaką politykę 
kreujemy w tym temacie jako Urząd Miasta. Jest to pytanie do służb z ochrony 
środowiska podległych Burmistrzowi.  
Prezes  wyjaśnił, że na dzisiaj podjęte są działania, które mogą temu zapobiec. 
Od strony Zarządu Spółki wszystko jest przygotowane. 
Najdłuższy będzie etap rzeczowego przygotowania inwestycji. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że problem składowania odpadów budzi 
emocje a szczególnie jego przyszłość. Segregacja śmieci następuje już w domu. 
Potrzebna jest jeszcze większa edukacja mieszkańców  w tej kwestii. 
Należy wypracować model lokalnego składowania śmieci. 
Na śmieciach zaczyna się już nieźle zarabiać. Na wysypisko trafia to, co nie można 
już zagospodarować. 
Od strony formalno-prawnej trzeba przywrócić większą kontrolę nad ta spółką,  
Większy wpływ miasta Białogard na funkcjonowanie spółki.  
Powinien być powszechny wywóz nieczystości, przeprowadzić wśród mieszkańców 
referendum o wprowadzeniu opłaty. 
Przedsięwzięcie o którym mówiono to nie będzie spalarnia a to ma być utylizacja 
odpadów. Wszyscy się tego boją,  bo do końca nie jest znana technologia 
( rodniki, inne szkodliwe substancje ). 
Przy konstrukcji budżetu na rok 2005 więcej środków trzeba zapisać na segregację 
śmieci.  
Burmistrz powiedział, że przychyla się do stanowiska radnego Domańskiego.  
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Użyte słowa przez radnego Stanczewskiego, że urzędnicy są wysoko 
niekompetentni obrażają urzędników i samego Burmistrza.  Burmistrz powiedział,  
że nie pozwoli obrażać urzędników, uważa i jest tego pewien , że urzędnicy są 
kompetentni. 
Pewne wypowiedzi w ustach radnego powinny być bardzo długo przemyślane. 
Czym kierują się urzędnicy i jaki sposób  mają kompetencje do ochrony                                        
środowiska. Urząd Miasta jest doradcą prawnym. W zasadzie w poruszanej kwestii 
oficjalnie to my nic nie wiemy na temat tej spalarni. 
Wczoraj Spółka była umówiona z Burmistrzem jednak do spotkania nie doszło.  
Rada Powiatu projekt zaopiniowała negatywnie. Są stosowne urzędy, takie jak pan 
Wojewoda, które muszą wydać decyzje o warunkach zabudowy. 
To nie jest tak, że my nic nie wiemy i nic nie robimy w tej sprawie. 
B.Stanczewski stwierdził, że informacja dotarła zbyt późno. Ma pretensje, że nie 
otrzymał informacji, gdy ta inwestycja była dopiero rozpoczynana 
Wcześniej taka informacja nie została przez nikogo, powtarzam nikogo 
wyartykułowana. Są ludzie z wyboru, którzy mają dbać o interesy tego miasta i jego 
mieszkańców. 
Burmistrz powiedział, że z tej wypowiedzi rozumie iż pretensje skierowane były 
do urzędników wojewódzkich. 
Przewodniczący Rady poinformował, że skieruje pismo do władz Karlina o  
udzielenie pełnej informacji, celem przedstawienia opinii prawnej umożliwiającej 
poznanie pełnych danych odnośnego przedsięwzięcia. 
Sprawa  została wywołana i nikt tego tematu nie zamyka. 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach do godziny 12.10. 
 
Ad 6 Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej i zagrożeniach  
       pożarowych na terenie miasta.  
Przedstawił: Zastępca Komendanta Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej,  
                    Jacek Wieliński.  
                    Komendant Straży Miejskiej, Andrzej Kościański. 
Informacja została przedłożona na piśmie. 
 
Dyskusja: 
P.Szykowny zapytał o dane dotyczące akcji gaśniczych przy podpaleniach łąk, 
traw. Jaki są to koszty. 
T.Szwed zapytał, czy ilość pojazdów na wyposażeniu straży jest wystarczają,  
czy posiadają nowoczesny sprzęt do ratownictwa chemicznego. 
Zastępca Komendanta odpowiedział, że w mieście jest wystarczająca ilość 
pojazdów, natomiast ich jakość jest coraz gorsza.  
W niedługim czasie otrzymają nowy pojazd gaśniczy. 
Komendant podziękował całej Radzie za wspieranie ich działalności.  
 



 
 
                                                      - 9 - 
 
Ad 7 Sprawozdanie z realizacji Miejskiego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych za I półrocze 2004 roku.  
 
Przedstawił: Henryk Kraczkowski, pełnomocnik Burmistrza Miasta. 
Sprawozdanie przedłożono na piśmie. 
Dyskusja:      
J.Leszczyk – dotyczy dzierżawy basenu, środki finansowe zostały przekazane do 
szkół, domu dziecka i za pośrednictwem nich trafiły do dzierżawcy.  
Jest to swego rodzaju sponsoring. Lepiej te pieniądze dać dzieciom i po okazaniu 
legitymacji szkolnej mogły korzystać z basenu za darmo. 
Rada przyjęła sprawozdanie do wiadomości.                              
 
Ad 8 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
 
a) w sprawie przyjęcia zmian w statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty 
 
Przedstawiła: dyrektor Biura Związku, Barbara Rajkowska i radca prawny Związku, 
Edmund Barcicki.  
Materiał przedłożono na piśmie, został uzgodniony z Biurem Prawnym Wojewody. 
 
Dyskusja: 
J.Leszczyk zapytał, czy komisję rewizyjną powołuje, czy wybiera zgromadzenie. 
Te sformułowania w projekcie są użyte zamiennie 
R.Barcicki. odpowiedział, że Związek nie jest podmiotem gospodarczym a 
podmiotem komunalnym. 
Związek powołuje i wybiera Zarząd. Komisja Rewizyjna nie jest w żaden inny 
sposób wybierana. 
Przegłosowano projekt uchwały:  
za- 10, przeciw –1, wstrzymał się – 3 
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/192/04.  
 
b) w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogardu  
     za I półrocze 2004 roku. 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka. 
Informację wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej przedstawiono na 
piśmie. 
Opinie Komisji:  
1.Budzetu i Finansów – pozytywna, 
2.Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna, 
3.Edykacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna,  
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4.Rewizyjna – pozytywna.  
 
Przegłosowano projekt uchwały: 
za-15, przeciw-0, wstrzymał się –2 
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/193/04. 
  
c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Narodowym Funduszu  

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na finansowanie 
inwestycji obejmującej budowę kanalizacji sanitarnej w rejonie ulic Kisielice     
Duże i Kisielice Małe.     

Przedstawiła: Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka. 
Opinie Komisji: 
1.Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna, 
2.Budżetu i Finansów- pozytywna. 
Burmistrz  dodał, że Fundusz uwzględnił wnioski  na określonych zasadach. 
Wynegocjonowano kwotę 405 tysięcy złotych. Podziękował radnemu Bogdanowi 
Lipińskiemu i senatorowi  Andrzejowi Niskiemu za okazaną pomoc w załatwieniu 
pożyczki. 
Głosów  w dyskusji nie było.   
Przegłosowano projekt uchwały: 
za- 16, przeciw – 0, wstrzymał się –1. 
Rada podjęła uchwałę NR XXII/194/04. 
 
d) zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2004, 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka. 
Opinie Komisji:  
1.Budżetu i Finansów – pozytywna. 
Dyskusja: 
J.Turnik prosił o wyjaśnienie zapisów w paragrafie 4210 rozdział 75023, są zapisy  
o zakupie komputerów i przy zakupach inwestycyjnych też są takie zapisy. 
Kwota 50 tysięcy złotych na komputery, oprogramowanie i sieć informatyczną jest 
bardzo wysoka. Czy urzędnicy potrzebują aż tak drogiego sprzętu. 
Sekretarz Miasta wyjaśniła, że zapisy dotyczą doposażenia wydziałów Urzędu i 
nowego USC w  niezbędny sprzęt i programy, nagłośnienie sali konferencyjnej. 
Zaszła potrzeba zakupu licencji programów komputerowych, gdyż skończyły się na 
niektóre programy już licencje a na inne w ogóle ich nie było.. 
J.Turnik poprosił o szczegółowe wyliczenie poniesionych wydatków na Urząd 
Miasta i promocję.   
J.Leszczyk zapytał jaki jest cel zakupu samochodu marki BUS i jakie będą koszty 
jego utrzymania. 
Trzeba tez zapisać środki na wyposażenie ratusza oraz na programy unijne, które 
wchodzą w trakcie roku.  
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Burmistrz odpowiedział, że będzie to pomoc dla osób niepełnosprawnych, tego 
nie trzeba uzasadniać. Będą wykorzystywani pracownicy Urzędu do obsługi 
samochodu. Koszt utrzymania będzie bliski zeru. 
Dodatkowych zapisów nie trzeba wprowadzać, gdyż jest prowadzony 
systematycznie monitoring programów unijnych.                                                      
L.Wojcinowicz powiedział, że nie jest przekonany, co do celowości zakupu 
samochodu marki BUS. 
 
Przegłosowano projekt uchwały: 
za- 13, przeciw-1, wstrzymał się –2.  
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/195/04. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 
 
e) w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których  

zarządcą jest Miasto Białogard, 
Przedstawił: Naczelnik Wydziału Infrastruktury Miasta, Waldemar Marczyk.  
Opinie Komisji: 
1. Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna, 
2. Budżetu i Finansów – pozytywna. 
Dyskusja: 
L.Wojcinowicz  w Szczecinku są porównywalne stawki, radny pytał kto będzie  
koszty za zajęcie pasa drogowego, jak to wygląda procentowo jeśli chodzi o stawki 
najniższe. 
W.Marczyk wyjaśnił, że w Białogardzie są najniższe stawki. 
J.Leszczyk czy zapis w paragrafie 3 pkt 2 nie dotyczy właścicieli domów. 
W.Marczyk odpowiedział, że to nie dotyczy mieszkań indywidualnych, bo po 
wykonaniu przyłącze przechodzi na własność Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. 
Przegłosowano projekt uchwały: 
za – 13 ( jednogłośnie ).  
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/196/04. 
 
f) w sprawie przystąpienia do realizacji przedsięwzięcia termomodernizacyjnego 

„ Termomodernizacja budynku położonego przy ulicy Dąbrowszczaków nr 16 
w Białogardzie,   

Przedstawił: Zastępca Burmistrza, Zbigniew Raczewski. 
Opinie Komisji:  
1.Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna, 
2.Budżetu i Finansów- pozytywna. 
Dyskusja: 
J.Leszczyk czy 750 zł za  metr kwadratowy pozwoli na zamieszkanie. 
Zastępca Burmistrza odpowiedział, że tak. Będzie bez wyposażenia.  
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Będzie czas na wykończenie mieszkania, wyposażenie w kuchnie gazową, 
wykończenie podłóg. Wszystko to co jest niezbędne do zamieszkania..                                         
 
J.Leszczyk zapytał , komu będą przyznane mieszkania                                                                 
Burmistrz wyjaśnił, że priorytetem będą osoby, które będą w stanie zapłacić za 
mieszkanie. Część lokali będzie przekwalifikowana na lokale socjalne. 
J.Turnik  powiedział, że myśli iż Burmistrz będzie brał pod uwagę, czy obecni 
najemcy płacą regularnie czynsz. 
L.Wojcinowicz zapytał kto będzie inwestorem i właścicielem. 
Zastępca Burmistrza adaptacja miała być wykończona ze środków Krajowego 
Funduszu Mieszkalnictwa, obecnie to jest finansowanie Miasta.      
Przewodniczący Rady – zaproponował wykreślenie z paragrafu 2 pkt 3 i 4. 
Burmistrz powiedział, że zrealizowano program naprawczy BTBS Spółka z o.o.  
Miasto jest wiarygodne na tyle, że otrzymało promesę.  
Postanowiono zrezygnować z promesy i zaciągnąć kredyt preferencyjny.  
Przewodniczący Rady powiedział, że uchwała powinna być tak sporządzona by 
można było z niej skorzystać w każdej sytuacji. 
Przegłosowano projekt uchwały:  
za- 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 1. 
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/197/04. 
 
g) w sprawie współpracy z gminą Olen w Królestwie Belgii,  
Przedstawił: Naczelnik Wydziału Rozwoju Społeczno-Gospodarczego i Spraw  
i Spraw Społecznych, Piotr Janowski.  
Opinie Komisji:  
1.Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna, 
2.Budżetu i Finansów – pozytywna.   
Burmistrz uzupełnił informację o efekty dotychczasowej współpracy 
międzynarodowej z miastami partnerskimi. 
Dzięki współpracy pozyskano znaczne środki finansowe ( łącznie około 3.401 
tysięcy zł ), zorganizowano szereg imprez, dokonano wymiany młodzieży. 
Przedstawił koszty delegacji i wizyt: 
Binz – 3 osoby, koszt 1.000 zł, 
Teterow – 3 osoby, koszt 1.700 zł, 
Maardu i Akniste – 4 osoby, koszt 4.000 zł, 
Gnose, nauczyciele, koszt 1.300 zł. 
Koszty pobytu delegacji w Białogardzie: 
Olen – 5.000 zł, 
Akniste – 4.000 zł. 
Głosów w dyskusji nie było.  
Przegłosowano projekt uchwały: 
za – 14, przeciw – 0, wstrzymał się – 0.  
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Rada podjęła uchwałę Nr XXII/198/04. 
                                                    
 
b) w sprawie współpracy z gminą Albano Laziale w Republice Włoskiej,  
Przedstawił: Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego  Spraw Społecznych,  
Piotr Janowski.  
Opinie Komisji:  
1.Edukacji, Kultury i spraw Społecznych – pozytywna, 
2.Budżetu i Finansów – pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przegłosowano projekt uchwały: 
za – 15, przeciw – 0, wstrzymał się – 0.  
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/199/04.  
 
c) w sprawie programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami  

pozarządowymi na rok 2004, 
Przedstawił: Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu,  
Paweł Wiśniewski. 
Opinie Komisji:   
1.Edukacji,Kultury i Spraw Społecznych – pozytywna,  
2.Budżetu i Finansów – pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przegłosowano projekt uchwały:  
za – 16 ( jednogłośnie ). 
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/200/04. 
 
d) w sprawie nadania nazw ulicom w Białogardzie,  
Przedstawił: Przewodniczący Rady, Andrzej Świrko. 
Opinie Komisji:  
1.Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywnie zaopiniowała następujące 
propozycje nazw ulic: 
a) Anny Jantar – 7 głosów, 
b) Czesława Niemena – 6 głosów,  
c) Grażyny Bacewicz – 3 głosy,   
d) Krzysztofa Komedy – 3 głosy.  
2.Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała następujące 
propozycje nazw ulic:  
a) Grażyny Bacewicz – 7 głosów, 
b) Mieczysława Karłowicza – 6 głosów,  
c) Krzysztofa Komedy – 6 głosów.  
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Jak wynika z przedstawionych opinii Komisji największą ilość głosów uzyskały 
następujące propozycje:  
a) Grażyny Bacewicz – 10 glosów, 
b) Krzysztofa Komedy – 9 głosów, 
c) Anny Jantar – 7 głosów,  
d) Czesława Niemena – 6 głosów,   
e) Mieczysława Karłowicza – 6 głosów.  
Dyskusja: 
B.Lipiński powiedział, że Czesław Niemen powinien być wzięty pod uwagę , gdyż 
mieszkańcy  sobie tego życzą . 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z projektem uchwały trzeba wybrać 
tylko trzy nazwiska  z pośród pozytywnie zaopiniowanych przez Komisje Rady. 
Wniosek przegłosowano:  
za – 15 ( jednogłośnie ) 
W wyniku głosowania wybrano następujące propozycje:  
1. Krzysztof Komeda  - 14 głosów, 
2. Grażyna Bacewicz   - 11 głosów, 
3. Mieczysław Karłowicz –11 głosów  
     
Przegłosowano projekt uchwały:  
za – 15 ( jednogłośnie ). 
Rada podjęła uchwałę Nr XXII/201/04. 
 
e) w sprawie przejęcia na własność Miasta pojazdów usuniętych z dróg  

w Białogardzie,     
Przedstawił: Radca prawny Urzędu Miasta, Walerian Ławnikowski. 
Opinie Komisji:   
1. Budżetu i Finansów – nie zajęła stanowiska, 
2. Infrastruktury i Ochrony Środowiska – pozytywna. 
 
Dyskusja: 
J.Turnik zapytał, co będzie gdy Rada nie podejmie uchwały, 
Proponuje obdarować tymi pojazdami właścicieli. 
J. Leszczyk zgłosił wniosek o odrzucenie projektu uchwały. 
T.Szwed był przeciw wnioskowi. 
Przegłosowano wniosek formalny o odrzucenie projektu uchwały: 
za- 8,  przeciw - 2, 
W wyniku głosowania  wniosek przeszedł i Rada odrzuciła projekt.  
 
 



                                                            - 15 - 
 
Ad 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Burmistrz odpowiedział radnemu Adamczewskiemu i Stanczewskiemu. 
Do MOPS skierował pismo w celu wyliczenia ilości osób zainteresowanych 
posiłkami w dni wolne od pracy. 
Nie są to kolejne środki na JAR lecz są to pieniądze pozyskanie ze środków na 
zagospodarowanie po byłych Jednostkach Armii Radzieckiej, które będą 
wykorzystane na remont ulicy Wileńskiej. Położony zostanie chodnik i parking.   
Odnośnie spraw w ZEC , do tego odniesie się prezes Lewandowski.  
Jest to kwestia spraw pomiędzy pracownikiem a pracodawcą. 
Na różnice w cenie ogrzewania ma wpływ brak opomiarowania mieszkań. 
Zastępca Burmistrza powiedział,  że teren przy ulicy Lindego jest prywatną 
własnością. Miasto kilkakrotnie zwracało się do właściciela o uporządkowanie tego 
terenu. 
Jeżeli chodzi o ulicę Sienkiewicza to jeszcze w tym roku zostanie zainstalowany 
próg umożliwiający  na poprawę bezpiecznej drogi dzieciom do szkoły  
Odnośnie boiska przy Gimnazjum Nr 2 to były prowadzone rozmowy z 
konserwatorem zabytków, które nie dały pozytywnego rezultatu.  
W przyszłym tygodniu będą prowadzone rozmowy  z dyrektorami szkół Liceum i 
Gimnazjum Nr 2 w sprawie porozumienia o wykorzystaniu boiska przy Liceum.  
Wnioski Komisji do spraw organizacji ruchu zrealizowano, zainstalowano nowe 
znaki. Opóźnienie wynikało z projektu organizacji ruchu.  
Co do gazyfikacji bocznych ulic miasta to w tym roku, chcemy aby zaistniała 
gazyfikacja centrum. Boczne ulice będą  następnym etapem gazyfikacji. 
Jest zawarte porozumienie z Zakładem Gazowniczym. 
Rozmawiano z Zarządem Dróg Wojewódzkich, aby budowa ronda przy ulicy 
Świdwińskiej nie wypadła z planów inwestycji wojewódzkich w roku przyszłym. 
Dano obietnicę Burmistrzowi. 
Sekretarz Miasta odpowiedziała radnemu Domańskiemu w sprawie Nasutowa. 
Nie jest to zadanie Burmistrza,  może on podejmować decyzje w zakresie ochrony 
środowiska wobec osób fizycznych. Odnośnie przedsiębiorców jest to zadanie 
Starosty i Wojewody.  
W tym zakresie z Urzędu Miasta wystąpimy do Wojewody, konkretnie do 
Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Środowiska. Są to osoby władne do zajęcia się tą 
sprawą. 
Jak radny powiedział tego zapachu, „ zapachu inaczej” nie rozstrzyga żaden 
przepis. Ta kwestia i ten jeden z wycinków parametrów odczuwalnych przez 
mieszkańców nie jest ujęty w żadnym przepisie.   
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Co do stanu rzeki Liśnicy i Kanału Ulgi podziela opinie radnego Turnika i innych 
radnych, że konserwacja jest nienależyta. Od miesięcy były przesyłane w tej sprawie 
informacje do Wojewódzkiego  Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych by ten 
stan zmienić. Jest to ich zadania statutowe. 
Analizowane są sprawy czy nie podpisać umowy z Wojewodą o przejecie tych 
zadań. Jest to sprawa przyszłości, jeżeli byłoby przychylne stanowisko Wojewody. 
Odpowiedź od nich uzyskana brzmi, że nie mają na ten cel środków finansowych. 
Sprawa drzew i krzewów na ulicy Drzymały poruszana przez radnego 
Sosnowskiego. Drugie obcinanie będzie uregulowane. Są to drzewa owocowe, jeśli 
przeszkadzają to można je usunąć. 
Organizatorem badań mammograficznych był Urząd Miasta we współpracy z 
przewodniczącą Stowarzyszenia „Amazonek”. 
Wykonano 343 badania, 90% stanowiły kobiety z Białogardu. 
Kwestia odpłatności zróżnicowana była stosownie do wieku kobiet. 
Te ceny były niższe o 20% od obowiązujących cen. 
Prezes ZEC odniósł się do sprawy poruszonej przez radnego Adamczewskiego, 
którą szeroko opisywała prasa lokalna.                                                            
Sprawa dotyczy mobbbingowanej pracownicy. Pracownica ta była przez 10 lat 
sekretarką w ZEC.                                                                          
W tej firmie pracowała też żona prezesa. Była sekretarka twierdzi, że stała się ofiarą 
żony prezesa, były konflikty, które doprowadziły, że ta pani wpadła w silną 
nerwicę. Zaczęła się leczyć w szpitalu, otrzymała wypowiedzenie z pracy.  
Prezes powiedział, że nie było konfliktu, to pani sekretarka wszystko wymyśliła. 
Dziwne zachowania  pani sekretarki i jej konflikt zaczął się w sierpniu 2002 roku, 
kiedy to nastąpiła kolejna reorganizacja spółki i w nowym schemacie 
organizacyjnym po odejściu dotychczasowej kadrowej na emeryturę , połączono 
dwa stanowiska kadrowej i bhp oraz laboratorium.  
Obowiązki te prezes powierzył pracownicy zajmującej się  sprawami bhp oraz 
laboratorium  a nie sekretarce o co miała do niego żal. 
Powiedział, że w rozmowie wyjaśnił powody swej decyzji o d tego momentu ta 
pani zaczęła się dziwnie zachowywać nie tylko wobec prezesa jego żony, ale i 
innych pracowników. 
Zamykała się w sekretariacie, nie łączyła rozmów nawet nie odpowiadała na 
powitanie pracowników. 
Sprawa była w sądzie grodzkim, gdzie została umorzona. 
K.Sosnowski powiedział, że w ZEC występuje jakiś głębszy konflikt. Rada i 
Burmistrz powinni się temu przyjrzeć dokładnie. 
 
Ad 10 Wolne wnioski i informacje.   
Burmistrz poinformował, że rozdany radnym materiał dotyczy zmian przepisów 
ustawy o zmianie ustawy o gospodarce nieruchomościami.  
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Zmiana weszła w życie z dniem 22 września 2004 roku i powoduje istotne zmiany 
co do definicji ceny lokalu. Cena lokalu jako przedmiot odrębnej własności, 
obejmuje lokal wraz z pomieszczeniami przynależnymi w rozumieniu ustawy o 
własności lokali oraz udział w nieruchomości wspólnej. 
Oznacza to, że z dniem 22 września 2004 r przepis powyższy ma zastosowanie do 
uchwały Rady Miasta z dnia 28 maja 2003r. Nr VIII/79/03. 
Z tego wynika, że Burmistrz w tej kwestii właściwie stosował prawo.  
J.Leszczyk zapytał czy to prawda, że w schronisku będzie powiększenie liczby 
zwierząt. 
Burmistrz odpowiedział, że te działania podejmowane były bez konsultacji z 
burmistrzem. 
J.Turnik przekazał wszystkim obecnym radnym zaproszenie na szkolne igrzyska 
olimpijskie organizowane przez Gimnazjum Nr 2 w dniu 5 października 2004r. 
 
Ad 11 Trybuna Obywatelska Mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady przytoczył zapisy Statutu Miasta dotyczące przedmiotu 
wystąpień mieszkańców, czasu. Przypomniał, że zamiar i temat wystąpień należy 
zgłaszać do Biura Rady najpóźniej w przeddzień Sesji. 
Ponieważ nie było zgłoszeń, przewodniczący przeszedł do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.  
 
Ad 12 Sprawy organizacyjne Rady. 
 
W tym punkcie nie było żadnych zgłoszeń. 
 
 
Ad 13 Zamknięcie Sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad, po wypowiedzeniu formuły  ” Zamykam obrady 
XXII Sesji Rady Miejskiej Białogardu’’ przewodniczący Rady zamknął posiedzenie 
o godzinie 16.50. 
 
 
 
Protokółowała: D.H.-Sz.                                      Przewodniczący Rady:   
 
                                                                                   Andrzej Świrko 


